



လီၤဆတ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ အကျိၤအကျဲ

မ့ၢ်နဖိအိၣ်ဒီးတၢ်ကိတ်ခဲလၢကမၤလိတၢ်အဂီၢ်ခါ.မ့ၢ်နဖိအိၣ်ဒီးတၢ်ကိတ်ခဲလၢကိၤလၢ အကမၤတၢ်တၢ် အဘဲအတၢ်မၤလိမၤဒီးန့ၣ်ခါ.တဲသကိးတၢ်ဒီးနဖိအကိၤသရၣ် မ့တမ့ၢ် ပုၤသ့ပုၤဘၣ်အဂၤတဖၣ်လၢ အအိၣ်လၢကိၤလၢအမၤစၢၤဝဲလၢ ကဆၢတၢ်ဝဲလၢ မ့ၢ်တၢ်ကလိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤမနုၤတဖၣ်လဲၣ်.ဝဲတၢ်မၤကွၢ်တၢ်ဒီးအတၢ်ဆိၣ် ထွဲတဖၣ်ဝဲလၢအလီၢ်ခံ, ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် တၢ်ဆၢကတီၢ်ကတုၤယီၤလၢ ပကဘၣ်ကွၢ်ဘၣ်ထွဲ တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့လီၤဆိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

အပတီၢ် ၁ - တၢ်ဆုၢ်ဆူညါတတီၢ်

နမ့ၢ်ကိတ်ဘၣ်သး မ့ၢ်နဖိမၤလိတၢ်မၤအသးလၢကိၤလဲၣ်အယိ နယုထီၣ်လၢ တၢ်ကသမံသမိးန့ၢ် အဘဲသ့ၣ် အတၢ်ကိတ်ခဲဒီးအတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

- တၢ်ယုလၢတၢ်ကမၤတၢ်အံၤသ့ တဘျီဂ့ၤတဘျီဂ့ၤခိဖျိ တၢ်ကွဲးလိာ်ဒီးဆုၢ်ထီၣ်ဆူ ကတီၢ်ဆိတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ် သ့ကမံးတံာ် (CPSE, သးန့ၣ် ၃-၅) အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.
- မ့တမ့ၢ် ဆူ တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့လီၤဆိကမံးတံာ် (CSE, သးန့ၣ် ၅-၂၁) အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ် သ့လီၤဆိကမံးတံာ်ပုၤယုဒီး ဖိသၣ်အမိၣ်ပာ်(တဖၣ်), တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့လီၤဆိအကိၤသရၣ် တဖၣ်ဒီး ပုၤသ့ပုၤဘၣ်အဂၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
- ဟံယာ် တၢ်ယုထီၣ်တၢ်အလိာ်ကွဲးဒီးတဘျီလၢနတၢ်ကွဲးနီၣ်အဂီၢ်တက့ၢ်.

အပတီၢ် ၂ - နီၢ်တဂၤအတၢ်သမံထံ

ကိၤကမၤပုၤတၢ်သမံသမိးဘၣ်ထွဲဖိသၣ်အတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ်ဒီး လိၣ်ဘၣ်ကထံၣ်ဘၣ်ဝဲလၢ မ့ၢ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ် သ့လီၤဆိမၤစၢၤအိၣ်ကသ့ခါန့ၣ်လီၤ.

အပတီၢ် ၃ - တၢ်ဆၢတၢ်တၢ်မၤန့ၢ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့လီၤဆိတၢ်မၤ

ဝဲတၢ်သမံသမိး ဖိသၣ်ဝဲလံတစု, CPSEမ့တမ့ၢ် CSE ကထံၣ်လိာ်သးလၢကဆၢတၢ်မ့ၢ် တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့လီၤဆိတခါ အံၤ ကမၤစၢၤယဖိခဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ

အပတီၢ် ၄ - တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အတၢ်တီၢ်ကျဲၤလၢပုၤနီၢ်တဂၤအဂီၢ်(IEP)

ဝဲနဖိအိၣ်ဒီးတၢ်ကိတ်ခဲလၢ ကမၤန့ၢ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့လီၤဆိအယိ, ကမံးတံာ်ဒုးအိၣ် ထီၣ် ပုၤနီၢ်တဂၤ တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အတၢ်တီၢ်ကျဲၤ (IEP)န့ၣ်လီၤ.

IEPန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ လံာ်တီၢ်လံာ်မိလၢ အပၢ်ဖျါထီၣ် ဖိသၣ်အတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘၣ်တဖၣ်ဒီး တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ တဖၣ်ဒီး တၢ်မၤစၢၤလၢအဘဲကမၤန့ၢ်ဝဲဒီး တၢ်ပညိၣ်တဖၣ်လၢတနံၣ်အံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

အပတီၢ် ၅ - တနံၣ်တဘျီတၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤ/တၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤတၢ်

- ကမံးတံာ်ကဘၣ်ကွၢ်ကဒါက့ၤ,န့ၣ်အစုၤကတၢ်တလၢတဘျီ (တနံၣ်တဘျီဟ့ၣ်တၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤ) လၢကထံၣ်ဘၣ်ဝဲ တၢ်ပညိၣ်တဖၣ်လၢပုၤဒီး တၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်ဝဲအဂီၢ်လီၤ.
- တၢ်ကဘၣ်ကွၢ်သမံသမိးကဒါက့ၤ ဖိသၣ်အစုၤကတၢ် သးန့ၣ်တဘျီ ခဲလိၣ်ဂ့ၤတၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤ တၢ်တီၢ်ကျဲၤသ့တဘျီဂ့ၤတဘျီဂ့ၤန့ၣ်လီၤ.



ပုၤလၢအအိၣ်ဒီးနီၢ်ခိဒီးကွၢ်ဂီၤကွၢ်အတၢ်သိၣ်တၢ်သိ (IDEA) န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဒုးအၢၣ်လီၤတၢ်လိာ်ဆိလၢ ခိကရဲးဝဲ ၁၉၇၅ လၢကမၤလိာ်တၢ် ဖိသၣ်လၢ အိၣ်ဒီးနီၢ်ခိကွၢ်ကွဲးတဖၣ် အိၣ်ဒီး တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢကမၤန့ၢ် ကမ့ၢ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ် သ့ကလီ, ခိသီးဖိသၣ်အဂၤတဖၣ်အသီးန့ၣ်လီၤ.

ဖိသၣ် ၈.၄ မျးကယၤဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ် သ့ကလီလၢ IDEA အဖိလၢန့ၣ်လီၤ.

ပုၤဖိသၣ် ၆၃.၈ မျးကယၤလၢအသးန့ၣ် အိၣ် ၁၄-၂၁ လၢအဟးထီၣ်လၢIDEA/တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ လီၤဆိဝဲ ၂၀၁၀-၂၀၁၁ တဖၣ်ဖျါထီၣ်ဒီး ခိပဲလိမၣ်န့ၣ်လီၤ.

မိၣ်ပၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ပုၤအရၢခိၣ်တဖၣ်လၢ တၢ်မၤအကျိၤအကျဲ ကိးပတိးဒီးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၣ်လၢမိၢ်ပာ်တဖၣ် ကန့ၣ်လီၤ.မၤသကိးတၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ပုၤမိၣ်ပာ်လၢအပၢ်ဖျါထီၣ်, လံာ်တီၢ်လံာ်မိလၢအပၢ်ဖျါထီၣ်, ဘၣ်တၢ်ဒုးအၢၣ်လီၤတၢ်လိာ်ဆိလၢ IDEA တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့လီၤအစုၤအစုၤအစုၤ, #WCS190000 အစီၤလၢန့ၣ်လီၤ. ခိလဲၣ်လၢ, တၢ်ပုၤမိၣ်ပာ်လၢအပၢ်ဖျါထီၣ်, တၢ်လိာ်ဆိလၢ ကဘၣ်ဝဲ, US တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့လီၤအစုၤအစုၤအစုၤ အစုၤအစုၤအစုၤ, ဒီးတၢ်လိာ်ဆိလၢ. န့ၣ်ကဘၣ်ပုၤမ့ၢ်ဖျါထီၣ်အတၢ်ပာ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တီၢ်ကျဲၤအပၢ်ဖျါထီၣ်, ဝဲမဲမဲမဲ (Carmen Sanchez)

တၢ်ကူၣ်သ့တြၢဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အိၣ်ခိဖျိ-
-specialeducationadvisor.com
-futureofchildren.org
-disabilitycompendium.org
လဲၤကွၢ်parentnetworkwny.org လၢကသ့ၣ်ညါအိၣ်ထီၣ်
တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ-